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خنثي سازي تحريم ها و تجربه اي كه داشتيم
در فاصله 20 روز اين دومين بار است كه مقام معظم رهبري بر ارجح بودن 
خنثی سازی تحريم در مقابل رفع تحريم سخناني را ايراد فرموده اند. يک بار 
در چهارم آذرماه، ايشان در ديدار رؤساي سه قوه و ديگر اعضاي شورای 
عالی هماهنگي اقتصادي با تأكيد بر اينكه براي علاج تحريم ها دو مسير 
»خنثي سازي تحريم ها و غلبه بر آنها« و »رفع تحريم« وجود دارد، فرمودند: 
البته ما مسير رفع تحريم را يک بار امتحان و چند سال مذاكره كرديم اما 
به نتيجه اي نرسيد. در اين سخنراني با اشاره به مسير غلبه بر تحريم ها و 
بي اثر كردن آنها فرمودند: »اين مسير ممكن است در ابتداي كار، سختي ها 
و مشكلاتي داشته باشد اما خوش عاقبت است. اگر با تلاش و ابتكار و با سينه 
سپر كردن در مقابل مشكلات بتوانيم بر تحريم ها غلبه كنيم و طرف مقابل 
بي اثر شدن تحريم ها را ببيند، به تدريج دست از تحريم برخواهد داشت. «

در فاصله تقريباً 20 روز پس از تأكيدات چهارم آذر، بار ديگر در ديدار اعضاي 
ستاد بزرگداشت و خانواده شهيد س��ليماني يكي از محورهاي اساسي 
فرمايش های ايشان موضوع خنثی سازی تحريم ها و ارجحيت آن بر رفع 
تحريم ها بود و فرمودند: »رفع تحريم به دست دشمن است اما خنثي سازي 
آن به دست خودمان است. بنابراين بايد بيش از آنكه به فكر رفع تحريم 
باشيم بر خنثي كردن آن تمركز كنيم. البته نمي گوييم دنبال رفع تحريم 
نباشيم، چرا كه اگر بتوان تحريم را رفع كرد، حتي يک ساعت هم نبايد 
تأخير كنيم، اگرچه اكنون چهار سال است كه تأخير شده و از سال ۹۵ كه 
بنا بود همه تحريم ها يک باره برداشته شود، تا امروز نه تنها تحريم ها برداشته 

نشد، بلكه زيادتر هم شد. «
در خصوص فرمايش های مقام معظم رهبري طي سال های اخير جمهوري 
اسلامي يک تجربه بزرگ را پشت سر گذاشته كه مي تواند مبناي رفتار 

مسئولان و مردم در مواجهه با پديده ظالمانه تحريم ها باشد. 
تجربه فشار دولت هاي غربي براي عدم فروش بنزين به ايران و پيوند زدن 
تحريم اين ماده حياتي با زندگي روزمره مردم شايد گوياترين نمونه اي است 

كه مي توان در بي اثر كردن تحريم ها به آن اشاره كرد. 
اولين قدم براي تحريم بنزين در سال 1388 به بهانه وجود يک تأسيسات 
زيرزميني غني سازي در ايران برداشته شد كه در اصل اين نتيجه انتخابات 
1388 و تلاش غرب براي فشار به ايران بود كه دشمن را مصمم به تحريم 
بنزين كرده بود تا در بس��تر فتنه 88 و پيوند آن با كمبود بنزين در كشور، 
آتش فتنه را شعله ور تر نمايد. در شهريور 88،  دولت » اوباما« لايحه اي را در 
كنگره امريكا مطرح كردكه بر اساس آن، هر كدام از شركت هاي بين المللي 
كه بيش از يک ميليون دلار به ايران فراورده های نفتي بفروشند حق فروش 
نفت به امريكا را نخواهند داش��ت. اين لايحه در مهر همان سال در سناي 
امريكا تصويب و از سوي اوباما امضا شد و در بودجه سال 2010 وزارت انرژي 
امريكا قرار گرفت. واكنش ايران به اين طرح، آغاز يک طرح ضربتي توليد 
بنزين بود كه به دليل وجود برخي زير ساخت ها در صنايع پتروشيمي كشور،  
استحصال بنزين از پتروشيمي ها در دستور كار جريان دلسوز و انقلابي قرار 
گرفت. هر چند با آمدن دولت جديد در سال 13۹2 و با فشار خانم ابتكار 
رئيس سازمان محيط زيست، پروژه توليد بنزين از پتروشيمي ها به بهانه 
وجود آلاينده ها تقريباً تعطيل ش��د و دولت اوباما كه براي كشاندن ايران 
پاي ميز مذاكره و انجام توافق برجام، موقتاً چراغ سبز براي واردات بنزين به 
ايران نشان داده بود، فعاليت هايي كه در زمينه تأمين بنزين از داخل و عدم 
وابستگي به غرب آغاز شده بود - اگر نگوييم به جهت كاسبكاري برخي در 
واردات بنزين - با يک خوش بينی كودكانه تيم جديد در دولت يازدهم به 
محاق رفت. هرچند خود غربي ها مي دانستند متوقف كردن فروش بنزين 
به ايران ناممكن است و مجالي براي مذاكره بر سر اين تحريم وجود ندارد. به 
اين ترتيب در كمتر از ۹ ماه روشن شد كه طرح تحريم فروش بنزين ايران 
شكست خورده و ديگر فايده اي ندارد. اما اتفاقي كه غربي ها و در رأس آنها 
امريكايی ها مي خواستند در ايران بيفتد، افتاد و آن توقف و به تبع آن، تعطيلي 
پروژه توليد بنزين در داخل و وابستگي مجدد ايران به اين كالاي ارزشمندي 

بود كه براي تأمين آن ناگزير بايد دست خود را به سمت غرب دراز كند. 
جالب اينجاست كه با وجود آنكه اكنون كه ما روزانه بيش از 11۵ ميليون 
ليتربنزين با كيفيت يورو 4 و ۵ در كشور توليد مي كنيم و با كاهش مصرفي 
كه اكنون داريم، بيش از 20 ميليون ليتر را ذخيره يا به فروش مي رسانيم ، 
هنوز هم بندهاي متعددي در قوانين تحريمي امريكا به بحث تحريم بنزين 
اختصاص يافته اس��ت. به عنوان مثال در بخش تحريم هاي نفتي مربوط 
به قانون »سيسادا« مصوب سال 2010 ، كنگره امريكا تحريم اشخاصي 
كه فراورده های نفتي پالايش شده اي را براي ايران فراهم كرده يا به ايران 
بفروش��ند و يا كالاها، خدمات، تكنولوژي، اطلاعات يا حمايت هايي كه 
مي توانند به طور مستقيم و برجسته به افزايش توانايي ايران براي واردات 
فراورده های نفتي پالايش شده كمک كنند، به ايران فروخته يا اجاره دهد، 
پيش بيني شده است. به نظر مي رسد امريكا در قانون تحريمي خود با وجود 
آنكه مي داند ايران ديگر به اين م��اده وارداتي نيازي ندارد، با نگاه به آينده 
تلاش دارد اين قانون تحريمي را حفظ كند تا ش��ايد در بستر برجام هاي 
ديگر و تضعيف ايران، شرايط براي آنها به گونه اي تغيير كند كه ايران روزي 
مجدداً به بنزين وارداتي نيازمند شود و با اين قانون مانع ورود بنزين به كشور 
شود. خنثي سازي يعني همين رفتاري كه جوانان با اراده اين كشور در رابطه 
با تحريم بنزيني انجام دادند. اين نمونه بيانگرآن است كه وقتي با تكيه بر 
نيروهاي داخلي زمينه تحريم از ميان مي رود، خود به خود آن تحريم نيز از 
گزينه هاي تصميم گيري دشمن كنار گذاشته مي شود. در مقابل، مذاكرات 
برجام نشان داد كه تا زماني كه زمينه هاي تحريم باقي است، طرف مقابل به 
اين راحتي ابزار تحريم را كنار نمي گذارد و باز به بهانه اي، آنها را احيا و حتي 
تشديد مي كند. بنابراين بايد به اين نكته واقف بود كه تحريم ها تا زماني كه 

وجودشان به كار آيد، از روي ميز دشمن كنارگذاشته نخواهند شد. 
اينكه تصور ش��ود براي لغ��و و رفع تحريم ه��ا فقط چند دس��تور اجرايي 
رئيس جمهور امريكا كافي اس��ت و ب��ا رفتن »ترامپ « و آم��دن» بايدن« 
همانگونه كه خوش بينانه پس از توافق برجام از رئيس جمهور روحاني گرفته 
تا وزير خارجه ظريف گفتند تحريم ها بالمرّه برداشته مي شود و برخي اذعان 
داشتند كه از فرداي برجام ما با 1۵0 ميليارد دلار پول هايی كه به كشور وارد 
مي شود، چه كار بايد بكنيم! دست كم با واقعيات تاريخي كه ما در طول اين 
42 سال و به ويژه در هفت سال اخير آن را تجربه كرديم سازگاري ندارد. بايد 
دولت و همه اركان تصميم گير كشور و مردم به اين باور رسيده باشند كه تنها 
بي اثر كردن تحريم هاست كه مي تواند نسخه نجات بخش براي كشور باشد. 

حسن رشوند

فرمانده كل سپاه: 

دشمنان آرزوي تسلط بر ملت ايران را به گور مي برند

فرمانده كل سپاه پاسداران انقلاب اسلامي با 
تأكید بر اينكه تمام لوازم شكس�ت دشمنان 
را در اختی�ار داريم، گفت: دش�منان آرزوي 
تس�لط بر ملت ايران را به گورستان مي برند. 
به گزارش س��پاه نيوز، سردار سرلش��كر پاسدار 
حسين سلامي در پيش كنگره سردار شهيد حاج 
قاسم سليماني و شهداي مدافع حرم شمال كشور 
در مصلای س��اري با گراميداش��ت ياد و خاطره 
شهيدان و كساني كه سخاوتمندانه رشيدترين 
جوانان خود را براي دفاع از دين خدا و عزت اسلام 
و ملت زره جهاد پوش��يدند و جوانانشان را بدرقه 
كردند، افزود:  عند ربهم يرزقون زيباترين موقعيت 
است زيرا قرب معنوي به خداوند متعال داراي اجر 
شهادت است و رسيدن به بالاترين نيكويي، ميل 

دروني و كششش دروني شهيدان است. 
 شهیدان دس�ت مي دهند تا دست هاي 

ما باز شود
سردار سلامي با بيان اينكه عزت و آبروي مسلمانان 
از مسير شهادت به دست آمده است، گفت: شهيدان 

اين هنر را دارند كه واقعيت ه��اي پنهان در ذهن 
دشمن را بشناسند؛ شهيدان قدرت بصيرت و نفوذ 
نگاه در اعماق و رفتار دشمن دارند تا طراحي دشمن 
را براي مسلمانان دريابند. فرمانده كل سپاه با بيان 
اينكه شهيدان دست مي دهند تا دست هاي ما باز 
شود، تصريح كرد: شهيدان مي سوزند و قطعه قطعه 
مي شوند تا امت به آرامش برسد و در درون آتشي 
كه در دشمن برافروخته است، »برداً« و »سلاماً« 

هستند تا مردم با آرامش و امنيت زندگي كنند. 
سرلشكر سلامي با بيان اينكه شهدا مظاهر غيرت 
الهي هستند، تصريح كرد: شهدا نمي توانند ببينند در 
سرزمين هاي اسلامي به نواميس مسلمانان تعرض 
می شود و آنها بي خانمان شوند و قدرت تحمل اين 
درد را ندارند. شهيدان نقشه دشمنان را مي بينند زيرا 
قدرت رؤيت ملكوتي دارند اما دشمن مي گويد شما 
نبايد مستقل باشيد و بايد آن گونه عمل كنيد كه ما 

مي گوييم و همه چيز را بايد از ما بخريد. 
سرلشكر سلامي با بيان اينكه دشمن مي خواهد 
نيازمند باشيم و با كساني دوست باشيم كه آنان 

مي خواهن��د، تصريح كرد: دش��من مي گويد از 
مس��لمانان و مظلومان و حتي از خودتان دفاع 
نكنيد، موشک نداشته باشيد تا ما بدون ترس از 
موشک، شب و روز شما را بزنيم و دانش نداشته 

باشيد زيرا دانشمندان تان را مي كشيم. 
  دشمن غلط مي كند براي ما تصمیم بگیرد

فرمانده كل س��پاه در ادامه تصريح كرد: دش��من 
مي خواهد تا عقب بمانيم و مي گويد نيازي نيست 
با هويت اسلامي زندگي كنيد، آنان همه وجود ما 
را مي خواهند و ما هم به آنان مي گوييم شما غلط 
مي كنيد براي ما تصميم بگيريد، ما مس��لمانيم و 
فقط در مقابل خدا تعظيم مي كني��م. وي با بيان 
اينكه ما آزاد و مستقل هس��تيم، يادآور شد: آنها 
مي گويند م��ا آمده ايم اينجا و براي ش��ما امنيت 
برقرار مي كنيم، مسلح نباش��يد زيرا ما مي گوييم 
چقدر سلاح داش��ته باشيد و پيش��رفت كنيد اما 
جوانان برومند سرزمين های اسلامي خواب هاي 
شيطاني دشمن را باطل مي كنند و سينه هاي ستبر 
شهيداني چون سردار س��ليماني و يارانش اجازه 

نمي دهد تيرهاي بلا برجان مردمان ما بنشيند. 
فرمانده كل سپاه گفت: مرداني مانند شهيد سليماني 
وجود دارند كه 41 سال لباس جهاد را از تن بيرون 
نمي كند و جغرافيا و مرز نمي شناسد و عراق، سوريه، 

لبنان و ... همه جا ميدان نبردش است. 
سرلشكر س��لامي با تأكيد بر اينكه بايد به مردان و 
جوانان ش��هيد افتخار كنيم و اگر نبودند ما نبوديم، 
گفت: ش��هادت آنان معادل حيات، ع��زت، امنيت، 
پيشرفت ما است و با آنكه دش��من رها نمي كند ما 
ايستاده ايم و تا آخر مي ايس��تيم و همه دشمنان را 
اخراج مي كنيم. وي افزود: دشمنان آرزوي تسلط بر 
ما را به گور مي برند ؛ ما به آنان مي گوييم از آرزوهاي 
پست دست بكشيد و به مردم ما كاري نداشته باشيد. 
  تمام لوازم شكست دشمنان را در اختیار داريم

فرمانده كل س��پاه با عن��وان اينكه تم��ام لوازم 
شكست دش��منان را در اختيار داريم و لوازمي 
كه در اختيار ما است منحصربه فرد است، گفت: 
به لطف الهي رهبر متفكر، شجاع، برجسته داراي 
تفكر الهي، دشمن شناس، حكيم و دورانديشی 

داريم كه هيچ جاي عالم آن را ندارد. 
سرلش��كر س��لامي با عن��وان اينك��ه مق��ام معظم 
رهبري)مدظله العالي( شجاعانه با دلي آرام و روح و قلبي 
مطمئن و قلبي اميدوار به آينده، امت را هدايت مي كند، 
گفت: ما دشمن را مي شناسيم زيرا مكتبي به نام اسلام 
داريم و ميراث گرانبهاي الهي براي بشريت را داريم. وي 
مكتب اسلام را شكست ناپذير توصيف و تصريح كرد:  ما 
فرزندان عاشوراييم و با مدل عاشورا از دين و كشور دفاع 
مي كنيم. فشار حداكثري دشمن شكست مي خورد و 
دش��من ديگر رمقي براي تهديد كردن ندارد و هرگز 

درمقابل دشمن شكست نمي خوريم. 
   از استقلال، قدرت دفاع و پیشرفت علمي 

منصرف نمي شويم
فرمانده كل س��پاه با بيان اينكه هم��ه آرزوها و 
هدف هاي دش��من شكسته ش��ده است، گفت: 
نه فش��ار حداكثري، ملت اي��ران را از ادامه راه و 
اس��تقلال خويش منصرف كرد و ن��ه ضجه ها و 
فشارهاي دشمن اين كشور را از گسترش قدرت 
دفاعي و موشک هايش و نه ترور شهيدان عزيزي 
همانند فخري زاده ملت را از ادامه راه پيشرفت هاي 
علمي بازخواهد داشت و نه شهادت سردار بزرگ، 
ما را از پاي نشاند ؛ ما راه را ادامه مي دهيم و خسته 
نمي شويم. سرلشكر سلامي با تأكيد بر اينكه به 
پي��روزي اطمينان داريم و مي داني��م تا پيروزي 
راه زيادي نمانده است، گفت: ملت عزيز ما نقشه 

شكوه را با استمرار ايستادگي كامل مي كند. 

 كلاهبرداری سياسی 
با مغلطه نظاميان و انتخابات

ادامه از يک
حال می گويند پاسداران را چه به اينكه خود را در معرض انتخاب مردم 
قرار دهند؟ آنان بايد در پادگان و سر مرز باشند، بايد در مرز پاكستان و 
كردستان و عمق جهان اسلام كشته شوند تا ما به آنها نگوييم »سرهنگ«  
اگر امنيت حضور ما در قدرت را فراهم كنند، آن وقت شايد آنان را به عنوان 

بخشی از ملت به رسميت بشناسيم. 
كسانی كه در دوران تحريم عرصه عمرانی كش��ور را با سيلی به صورت 
خود سرخ نگه داشتند و سنگر تلاش را ر  ها نكردند و از بنزين و گازوئيل 
و پالايش��گاه خودكفايمان كردند، در مدل دموكراس��ی غربی راهی به 
انتخابات ندارند، چون از ف��ردای انتخابات تانک و توپ را در ميدان های 
اصلی شهر و پاركينگ رياست جمهوری مس��تقر می كنند! از مدعيان 
دموكراسی كه سال ها عمل شورای نگهبان را توهينی به شعور و انتخاب 
مردم معرفی می كنند بايد پرسيد مگر نه آن است كه براساس چارچوب 
فكری شما هر كس مورد اقبال مردم قرار گيرد فصل الخطاب است و مگر 
نمی گوييد مردم رشيد هستند و قيم نمی خواهند. حال فرض كنيد مردم 
نظاميان را انتخاب كردند؟ شما از چه ناراحتيد و از چه  جايگاهی سخن 
می گوييد؟ خوب اس��ت قدری برای رفع تعارضات و اغتشاشات ذهنی 
خود وقت بگذاريد. تاكنون بين تخريب اين جماعت _ چه تخريب فردی 
و چه نهادی و سازمانی_ و تحريم های امريكا همبستگی كاملی وجود 
دارد و ممكن است با همين همگرايی با انتخابات ما مواجهه و آن را عملی 
تشريفاتی قلمداد كنند. نكته ای كه بايد همه از خود بپرسند اين است 
كه چرا افرادی كه در تراز انتخابات رياست جمهوری شناخته می شوند، 
عمدتاً در دل سپاه رشد و نمو يافته اند؟ آيا مديرپروری زمين حاصلخيز 
سپاه نبايد برای مدعيان ايران _ نه حتی اس��لام_ افتخارآفرين باشد؟ 
اگر حاج  قاسم امروز زنده بود و می خواس��ت وارد عرصه انتخابات شود 
تهديد بود؟ آيا او يک نظامی بود؟ آيا همگان او را عارف، سالک، ديپلمات، 
سياستمدار، استراتژيست و جامع الاطراف نمی دانند؟ اگر وارد انتخابات   
می شد، س��رهنگی مقابل يک روش��نفكر غرب رفته محسوب   می شد؟ 
با مخفی كردن قانون انتخابات كه به نظاميان اج��ازه ورود به عرصه را 
می دهد به كلاهبرداری سياسی مشغول شده ايد و بدا به حال شما. برای 
اثبات خويش الزام خود به سياست های كلی نظام و انديشه امام را ثابت 
كنيد، اين سنت الهی است كه هيچ كس با نفی ديگران نه به بلوغ می رسد 
و نه ديده می شود. اگر به اين باور داريد كه حقوقدان های امروزی، ديروز 
در لباس سرهنگ مدال فتح و نصر گرفته اند، اجازه دهيد همان گونه كه 
افرادی از واشنگتن، پاريس، لندن، نياوران، اقدسيه، كامرانيه و ديباجی 
و... اجازه دارند خود را در معرض انتخاب مردم ق��رار دهند، افرادی نيز 
از ش��لمچه، فكه، چزابه، و طلائيه نيز در كنار آنان باشند. قضاوت هم با 

 موافقت رهبر انقلاب 
FATF با تمديد بررسي لوايح

رواب�ط عموم�ي مجم�ع تش�خیص مصلح�ت نظ�ام ب�ا ص�دور 
اطلاعی�ه اي توضیح�ي، تصري�ح ك�رد: رهب�ر معظ�م انق�لاب 
در پاس�خ ب�ه تقاض�اي رياس�ت محت�رم جمه�وري، صرف�اً ب�ا 
تمدي�د زم�ان بررس�ي لواي�ح FATF موافق�ت فرموده ان�د. 
به گزارش ايسنا، روابط عمومي مجمع تشخيص مصلحت نظام به منظور 
تنوير افكار عمومي پيرامون اخبار منتشر شده در خصوص تمديد زمان 
بررسي لوايح FATF اطلاعيه اي صادر كرد. در اين اطلاعيه آمده است: 
همانگونه كه دبير محترم مجمع درحاشيه جلسه اخير مجمع تشخيص 
مصلحت نظام)۹۹/۹/1۹(، در جمع خبرنگاران اعلام كردند، رياست محترم 
جمهوري طي نامه اي به محضر مقام معظم رهبري ضمن درخواست تمديد 
زمان بررسي لوايح پالرمو و سي اف تي مربوط به پيوستن جمهوري اسلامي 
ايران به گروه اقدام مالي )FATF( در مجمع تشخيص مصلحت نظام، 
از معظم له درخواست كرده اند كه مجمع، با اضافه كردن تحفّظ جديد، 
شرايط الحاق به اين معاهدات را فراهم كند. رهبر معظم انقلاب در پاسخ به 
دو درخواست  مذكور، صرفاً با تمديد زمان بررسي اين موضوع در مجمع 

تشخيص مصلحت نظام موافقت فرموده اند.

آيت الله رئیسي: امنیت ملي تعارف بردار نیست
اجازه نمی دهيم كساني به عنوان عامل دشمن 

به امنيت ملي ضربه بزنند
رئیس قوه قضائی�ه با تأكید ب�ر اينكه امنیت ملي مس�ئله مهمي 
اس�ت كه نبايد احساس�ي و با تعارف ب�ا آن برخورد ك�رد، گفت: 
نبايد اجازه داد در كش�ور كس�اني از طري�ق رابطه ب�ا بیگانگان 
و ب�ه عن�وان عام�ل دش�من ب�ه امنی�ت مل�ي آس�یب بزن�د. 
به گزارش اداره كل روابط عمومي قوه قضائيه آيت الله سيد ابراهيم رئيسي 
كه شامگاه پنج شنبه در جريان سفر يک روزه خود به قم كه با هماهنگي 
س��تاد ملي مبارزه با كرونا و رعايت پروتكل هاي ويژه بهداشتي صورت 
گرفت، در جلسه شوراي قضايي اين استان اظهار داشت: حمايت از توليد، 
مبارزه با فساد و حفظ كرامت انساني سه اولويت مهم دستگاه قضا در سال 

جاري است. 
رئيس قوه قضائيه افزود: حمايت از توليد در سال جهش توليد از مهم ترين 
مسائل است كه مبارزه با فساد از پيش زمينه هاي آن است و نبايد در هيچ 
زماني اين دو مسئله به حاشيه برود. رئيس دستگاه قضا بر همين اساس به 
همه مديران دستگاه هاي اجرايي و فعالان توليدي و مسئولان قضايي تأكيد 
كرد كه نسبت به امر فساد حساس بوده و در هيچ شرايطي اجازه ندهند 
مفسدان امنيت اقتصادي كشور را به هم بزنند.  رئيس قوه قضائيه گفت: 
تأكيد مقام معظم رهبري بر وحدت و انسجام ملي امري راهبردي است و 
بناي ما همواره همكاري با مجلس و دولت و همه دستگاه ها و نهادها بوده تا 
همه با همدلي و همفكري در جهت قوي شدن ايران درعرصه اقتصادي و 

امنيتي و علمي و فرهنگي حركت كنند. 
آيت الله رئيسي افزود: نبايد اجازه داده شود در كشور كساني از طريق رابطه 
با بيگانگان و به عنوان عامل دشمن عليه كشور فتنه و توطئه كنند چرا كه 
امنيت ملي متعلق به همه ملت است. رئيس دستگاه قضا بر همين اساس 
به نيروهاي امنيتي و اطلاعاتي و قضايي و همچنين نيروهاي مسلح تأكيد 
كرد: نسبت به مسئله محوري امنيت ملي حساسيت و جديت بيشتري 
داشته باشند. رئيس قوه قضائيه در اين نشست با تأكيد بر تبيين مسائل 
مربوط به پرونده های خاص و كثيرالشاكي براي افكار عمومي و اصحاب دعوا 
گفت: اگر مردم به موقع در جريان مسائل قرار بگيرند، از بسياري از حرف 
و حديث ها، سوءبرداشت ها و سوءاستفاده ها جلوگيري مي شود. رئيس 
دستگاه قضا افزود: اطلاع رساني به موقع و شفاف درباره مراحل رسيدگي به 
يک پرونده  و مشكلات و گره ها يي كه در اين كار وجود دارد، موجب آرامش 

خاطر مردم و همراهي  آنها با سيستم قضايي مي شود. 
   روحانیون خوش فكر ديده بانان بیدار جامعه 

رئيس قوه قضائيه عصر پنج شنبه از نمايش��گاه اقدامات و دستاوردهاي 
ده ساله دفتر تبليغات اسلامي حوزه علميه قم بازديد كرد. 

رئيس قوه قضائيه پس از بازديد از اين نمايشگاه، در جمع مسئولان دفتر 
تبليغات اسلامي حوزه علميه قم بر لزوم نگاه مسئله محور به موضوعات 
مختلف كشور تأكيد كرد و گفت: شناس��ايي مسئله كه يک مسئله در 
حد عارضه يا يک معضل است اهميت زيادي درحل مسائل كشور دارد. 
رئيس قوه قضائيه، روحانيون خوش فكر را ديده بانان بيدار جامعه معرفي 
كرد و از آنها خواس��ت براي ارائه بهترين راهكارها  براي حل مشكلات، 
در كنار دانش و مطالعه، به بينش و كار ميداني نيز توجه داشته  باشند. 
آيت الله رئيسي متذكر شد: تلاش دفتر تبليغات اسلامي حوزه علميه قم 
در كاهش شبهات و تعميق باورها و اعتقادات آحاد جامعه، موجب كاهش 
انحرافات و آسيب ها و جلوگيري از بروز جرم مي شود و كار دستگاه قضا 
و قضات را كم مي كند. رئيس قوه قضائيه گفت كه اگر در مس��ائل مهم 
اجتماعي همچون اخلاق و خانواده و سبک زندگي بحث های نرم افزاری 
مبتني بر مباني ديني گس��ترش يابد و تبديل به ساز و كارهاي اجرايي 
شود منشأ آثار و بركاتي در حل مشكلات كشور مي شود. آيت الله رئيسي 
با تأكيد بر نوگرايي و نوانديشی در توليد علم به مسئولان دفتر تبليغات 
اسلامي توصيه كرد دستاوردها و توليدات  خود را با روش هاي كم هزينه 
و پر اثر معرفي و به حوزه و دانش��گاه عرضه كنند. رئيس دستگاه قضا با 
تأكيد رويكرد روشنفكرانه در حل مشكلات، تصريح كرد: روشنفكر كسي 
نيست كه برخلاف برخي تعبيرات به غرب گرايش داشته و يا جامعه را 
به سوي غرب س��وق مي دهد. آيت الله رئيسي افزود: روشنفكر حقيقي 
كسي است كه جامعه را مي شناسد و مسائل را به خوبي درك مي كند 
و نقش خود را براي حل اين مسائل به درستي تشخيص مي دهد و آن 

نقش را ايفا مي كند. 
رئيس قوه قضائيه همچنين با حضور بر مزار آيت الله يزدي از خدمات 10 ساله 
آن مرحوم در دوران تصدي دستگاه قضا تجليل كرد. آيت الله رئيسي با تجليل 
از خدمات آيت الله يزدي در ادوار مختلف انقلاب اس��لامي به ويژه رياست 
10 ساله دستگاه قضا، آن مرحوم را عالمي پارسا و مجاهد  معرفي كرد كه تا 

آخرين لحظه عمرش در مسير حق ثابت قدم بود و ولايت را ياري كرد.
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تيتر اصلي چند روزنامه  اصلاح طلب 
كبري آسوپار
      نقد و نظر

در روز پنج شنبه پيرامون سخنراني 
رهبري را ببينيم:

روزنامه شرق: »مقام معظم رهبري: اگر بتوان تحريم ها را لغو كرد، 
يک ساعت هم نبايد تأخير كنيم«

روزنامه ايران: »تحريم ها را بايد عزتمندانه بر طرف كرد«
آرمان: »در رفع تحريم ها يک ساعت هم نبايد تأخير كرد«

روزنامه اعتماد: »نبايد حتي يک ساعت در رفع تحريم تأخير كنيم«
جمله  ش��رطي و معترضه  رهب��ري پيرامون عدم تأخي��ر براي رفع 
تحريم ها، با تحريف گس��ترده در روزنامه ها و كانال هاي تلگرامي و 
صفحات مجازي اصلاح طلبان مواجه شد. حضرت آيت الله خامنه اي 
روز چهارشنبه گفتند كه »رفع تحريم دست دشمن است« و »ما كه 
خودمان نمي توانيم رفع تحريم كنيم«. مفهوم اين جملات روشن 
است و آن اينكه ايشان انتظار سياست و اقدامي غيراز تلاش براي رفع 
تحريم ها از مسئولان كشور دارند. در ادامه البته تأكيد مي كنند كه 
»نمي گويم دنبال رفع تحريم ها نباشيم«، يعني من كه با رفع تحريم ها 
مخالف نيستم، اما... و آنچه پس از اين اما و اگرها مي آيد، اصل موضع 
رهبری است. جملات بعدي ايشان مؤيد اين نظر است كه توانايي رفع 
تحريم ها در ما وجود ندارد و درواقع، توضيح همان جمله اس��ت كه 
ابتدا فرمودند؛ اينكه »رفع تحريم ها دست دشمن است و ما خودمان 
نمي توانيم«. براي آنكه روشن شود مخالفتي با رفع تحريم ها ندارند، 
مي گويند كه »اگر بتوانيم تحريم را رفع كنيم، يک ساعت هم نبايد 
تأخير كنيم. البتّه چهار سال است تأخير شده، از سال ۹۵ بنا بوده همه  
تحريم ها يک باره برداشته بشود ]امّا[ تا الان نه فقط برداشته نشده، 
زياد هم شده.« مفهوم جمله روشن است؛ جمله شرطي و معترضه ای 
است با لفظ »اگر« كه يعني نتوانس��تيد تحريمي را »يک باره« لغو 
كنيد، چهار سال از آن زماني كه رئيس جمهور گفته بود »تحريم ها 
يک باره لغو مي شود« گذشته و تحريم ها »زياد« هم شده است. گويي 
رهبري براي سخنان شان در باب اينكه رفع تحريم ها دست ما نيست، 

شاهد مثال مي آورند؛ شاهدي از سخنانِ خود مدعيان تلاش براي 
رفع تحريم. حال ديگر چه وجهي دارد از رفع تحريم ها و عدم تأخير 
يک دقيقه اي در صورت امكان آن بگويند، وقتي ديديم و مي دانيم و 
خود آقا هم مي گويند امكان آن دست ما نيست؟ بله، وجهي ندارد و 
رهبري هم اين را نگفته اند، اما اصلاح طلبان با بريدن و تيتر كردن يک 
بخش از سخنان ايشان كه بدون ذكر جملات قبلي و بعدي، معناي 
ديگري مي يابد، خواسته اند بگويند كه رهبر انقلاب نظر بر رفع سريع 
تحريم ها دارند. آيا اين ظلم به رهبري نيست كه سخنان ايشان را با 
ديدگاه خودمان تغيير دهيم و حتي برعكس آنچه نظرش��ان بوده، 

نشان دهيم تا بگوييم رهبري با ما همراه است؟
اصلاح طلب��ان و دولت تدبير و امي��دي كه بر س��ر كار آوردند، براي 
درست نشان دادن سياست هاي خود در اداره كشور، از هيچ تحريفي 
رويگردان نيستند. وقتي توانستند از خونين ترين قيام شيعه، درس 
مذاكره بگيرند، يا برجامي را كه با عمليات رسانه اي و چانه زني در بالا 
و فشار از پايين، به نظام تحميل كردند، به نام نظر كل نظام جا بزنند، 
ديگر تحريف يک جمله از رهبر انقلاب كه لابد برايشان ساده است. 
گرچه كه تحريف مواضع مهم يک فرد و نمايش چهره اي مخدوش 
از او، در واقع تحريف شخصيت اوس��ت. به همين خاطر اين نوشتار 
براي تذكر به اصلاح طلبان، اين استادان تحريف و خدايگان مصادره و 
تخريب شخصيت، حرفي ندارد، بر آنان براي رعايت اخلاق حرفه اي 
حرجي نيست، به تحريف خو كرده اند، بارها تاريخ را هم به گونه اي ديگر 
روايت كرده اند و شخصيت هاي انقلاب را به نفع خود و با دروغ مصادره 
كرده اند؛ انتظاري از آنان نيست، اما اين نوشته به مخاطب مي گويد كه 
فريب نخورد. تيترها حتي وقتي بازتاب سخنان شخص اول مملكت 
است، مي تواند گزيده اي باشد كه واقعيت را به گونه اي ديگر و حتي 
برعكس نشان دهد و از سخنان رهبر انقلاب براي گذشتن از تلاش 
براي رفع تحريم، امر به تلاش براي رفع تحريم بسازد. از انتقاد رهبري 
به دولت، حمايت از دولت درآوردن، نامش كار حرفه اي رسانه نيست، 

دروغ گويي به مردم و ظلم به آقاست، فريب نخوريم.

تحریفزنجیرهایسخنرهبريبهنفعتحریمها!

جهان اس�لام با وجود موقعی�ت ژئوپلیتیكي 
و ژئواس�تراتژيكي و ظرفیت ه�ا و مناب�ع 
طبیعي و انس�اني، داراي قابلیت هاي فراواني 
براي تبديل ش�دن به ي�ک قدرت ت�راز برتر 
جهان�ي در نظ�ام ژئوپلیتیک جهاني اس�ت. 
به گزارش ايرنا، سردار سرلشكر محمد باقري، رئيس 
ستاد كل نيروهاي مسلح جمهوري اسلامي ايران روز 
پنج شنبه در ششمين كنگره جغرافی دانان مسلمان 
افزود: ب��ه دليل وج��ود برخي عوام��ل و زمينه ها، 
همچون گسيختگي فضاي جغرافيايي، تفاوت هاي 
نژادي، مذهبي و زباني، انديشه و نوع نظام سياسي، 
شدت و ضعف در ميزان استقلال و وابستگي هاي 
سياسي و اقتصادي، تعارضات سرزميني، رقابت هاي 
داخلي ميان قدرت هاي برتر جهان اسلام و دعوت از 
قدرت هاي استكباري براي برقراري امنيت در قالب 
پيمان هاي سياسي، امنيتي و نظامي دچار واگرايي 

شده و متأسفانه بسياري از اين تنوع ها كه مي تواند 
عامل تكامل و هم افزايی محسوب شود به عامل تفرقه 

و تشتت و حتي دشمني بدل شده است. 
رئيس ستاد كل نيروهاي مسلح افزود: اگر ساختار 
فضاي جغرافيايي جهان اس��لام را متش��كل از 
كش��ورهايي با اكثريت جمعيت مسلمان فرض 
كنيم، شامل س��رزميني با وس��عت بيش از 31 
ميليون كيلومتر مربع و قريب يک چهارم مساحت 
خشكي جهان با بيش از يک ميليارد و ۶00ميليون 
مسلمان در قالب ۵۷ كش��ور و در محدوده غرب 
اقيانوس اطلس تا غرب چين و جهت جغرافيايي 
تقريباً جنوب  غربي – ش��مال ش��رقي مي شود. 
س��رزميني ك��ه در برگيرن��ده حدود دو س��وم 
منابع انرژي فس��يلي جه��ان، مهم ترين تنگه ها 
و گذرگاه هاي اجباري تج��ارت دريايي جهاني، 
مركزيت اديان ابراهيمي، بازاره��اي پرجاذبه و 

بسياري ويژگي متمايزكننده ديگر و به عبارتي در 
بردارنده مهم ترين مناطق جهان است. 

سرلشكر باقري با اشاره به كلام رهبر معظم انقلاب، 
نخستين عامل وحدت در جهان اسلام را بازگشت 
مسلمانان و كشورهاي اسلامي به صراط مستقيم 
الهي و عمل به دس��تورات قرآن ذكر كرد و گفت:  
اگر مس��لمانان و در رأس آن رهب��ران و حاكمان 
كشورهاي اسلامي، مطابق دس��تور اسلام عمل 
مي كردند و در مقابلِ غصب قبله اول مس��لمانان 
و سرزمين فلسطين ايس��تادگي مي كردند و اگر 
مس��لمانان در برابر اهانت به مسلمانان كشمير و 
ساير بخش هاي شبه قاره هند عكس العمل مناسب 
نشان مي دادند و اگر در ساير درگيري ها و منازعات 
فيمابين مسلمانان با غاصبان ايستادگي و همراهي 
بين اسلامي نش��ان مي دادند و اگر در برابر اهانت 
عده اي قلم به مزد به پيامبر اسلام يا احكام اسلامي 

و آيات قران كريم مقاومت يكپارچه نشان مي دادند، 
تداوم اين هتاكي ها و تجاوزات امكانپذير نبود. 

رئيس ستاد كل نيروهاي مسلح جمهوري اسلامي 
ايران دومين عاملِ ش��كل گيری و توسعه و قوام 
وحدت در جهان اسلام را نقش آفرينی دانشمندان 
و نخبگان جوامع اسلامي عنوان كرد و افزود: بديهي 
است از مهم ترين وظايف اينگونه جوامع نخبگي در 
جهانِ اسلام، يافتن و توصيه و تشريح شاخص هاي 
سياس��ي، اقتصادي، دفاعي، رسانه ای، فرهنگي، 
علمي و اجتماعي اس��ت كه راه ه��اي هم افزايی 
و قدرت افزايي متقاب��ل و بازي برد-ب��رد را براي 
كشورهاي اسلامي فراهم نمايد. سرلشكر باقري 
گفت: سومين عامل وحدت در جهان اسلام، مطالعه 
و توجه عميق و اكتش��اف و درك نيات خصمانه 
دشمنان اسلام و ايجاد دژ واحد و سنگرهاي پيوسته 

كشورهاي اسلامي در برابر آنان است. 

رئیس ستاد كل نیروهاي مسلح: 

جهاناسلامباجغرافیايسیاسيقابلیتقدرتبرتررادارد
      دفاعی

احسان فضلی | ايرنا

 KHAMENEI. IR پايگاه اطلاع رساني
»كار جريان تحريف، آدرس غلط دادن براي حل مش��كل تحريم 
است. «13۹۹/۵/10  اين عبارتي است كه رهبر انقلاب در مردادماه 
امسال در خصوص رفتار جرياني بيان كردند كه می خواهند درباره 
راه مقابله با تحريم آدرس غلط بدهند و بگويند »اگر می خواهيد 
تحريم برطرف بشود، در مقابل امريكا كوتاه بياييد«. جرياني كه 
بيانات اخير رهبر انقلاب در روز چهارشنبه 13۹۹/۹/2۶ را كه در 
آن خنثي سازي تحريم بر رفع تحريم مقدم دانسته شده بود، هم 

به صورت ناقص و تحريف شده بازتاب دادند.


